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Afbud: Formand Marianne Burchall 
Referent: Tina Malling Buck 

Afdelingschef Marie Brøchner Jespersen præsenterede sig selv.  

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 

2. Temadrøftelse vedr. brug af biomasse i fjernvarmen 
Alex Larsen fra Klimaforum indledte med at fortælle om baggrunden for 
temadrøftelsen – vi brænder rigtig meget biomasse af og der er behov 
for tempo på den grønne omstilling. Erik Tang fra Rådet for Grøn 
Omstilling holdt et oplæg, hvor han beskrev udfordringerne med stor 
brug af biomasse i fjernvarmesektoren og han kom med en række bud 
på, hvad der bør satses på fremover. Catarina Marcus-Møller fra VEKS 
holdt derpå et oplæg, hvor hun forklarede hvad der er fokus på hos 
VEKS nu og i de kommende år. Kort fortalt er de fælles mål 
energieffektivisering, mindre afbrænding, lavtemperaturfjernvarme, 
elektrificering og større udnyttelse af overskudsvarme og lokal 
vedvarende energi. Her er bedre muligheder for lagring af fjernvarme 
også nødvendigt for effektivt at kunne udnytte fordelene ved 
elektrificering.  
   

Mødesager / notater der skal videre til politisk behandling / 
orientering 
 
Ingen 
 

Sager til behandling / beslutning i Brugergruppen: 
 
Ingen 
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Orientering om: 
 
 

3. Orientering om tilskud til Albertslund Verdensmål Centeret 2024.  
Niels Hansen orienterede. Tove Jensen formand for Albertslund 
Verdensmål Center orienterede kort om økonomien, hvor besparelsen 
med fjernelse af det skattefinansierede tilskud nu er fuldt 
implementeret. 
    
 

4. Mødedatoer i 2024 & fremtidige temadrøftelser.  
Marie Brøchner Jespersen orienterede. 
   

 
5. Takster for vand og spildevand fra HOFOR.  

Hans-Henrik Høg orienterede om emnet. Povl Markussen orienterede 
kort fra HOFOR’s bestyrelsesmøde, herunder at vandselskabet er i 
alvorlige økonomiske vanskeligheder som følge af reguleringen.  
    

 
6. Takster for fjernvarme 2024.  

Niels Hansen orienterede om emnet.  
Annette Storgaard bad om at få ført til referat, at det ikke kan betale sig 
at renovere, da prisen er steget voldsomt. Niels Hansen medgav at 
takststigningerne i 2024 ramte skævt, men oplyste samtidig om, at de 
nye takster fra 2025 i højere grad vil tilskynde til energibesparelser. 
Ervind Olsen fra Galgebakken vil gerne have en tilbagemelding på 
hvordan en aconto bliver dannet.    

 
 
7. Status på udrulning af lavtemperaturfjernvarme. 

Lasse Jakobsen og Niels Hansen orienterede om emnet. På 
Forsyningens hjemmeside har vi et kort over de områder, hvor 
fjernvarmens fremløbstemperatur er sænket: link     
  

 
8. Mere genbrug på genbrugspladsen.  

Malte Harhorn orienterede om emnet 
 
 
9. Orientering fra formanden - udskudt   

 
 

10. Fra forvaltningen    
a. Konvertering til fjernvarme v/Niels Hansen 
b. Fjernvarme v/Niels Hansen 
c. Udebelysning v/Niels Hansen 
d. Affald og Genbrug v/Hans-Henrik Høg 
e. Klimaforum v/Hans-Henrik Høg 

Det blev fra flere i salen anbefalet, at der til kommende 
arrangementer med børn og unge inddrages personale i skoler, 
klubber mv., så der sikres et indhold, som er i tråd med de unge 
menneskers interesser, og som skoler mv. føler et ejerskab til 

f. Orientering fra Sundhedsrådet. Karsten Wenneberg orienterede om 
at der vil blive afholdt et arrangement den 8. juni 

g. Orientering fra Naturgruppen 
 

https://fjernvarme.albertslund.dk/fjernvarme/lavtemperaturfjernvarme/hvor-har-vi-saenket
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11. Eventuelt    
 

 
Tina Malling Buck bad om, at alle Brugergruppedeltager skulle sende en 
mail til hende med bestyrelsesmedlemmer og hvem der er 
Brugergruppperepræsentant. Dette skal bruges til Borgmesterens 
Nytårskur for frivillige. Fristen er onsdag den 20. december 2023. Beklager 
den korte frist.  
 
Ønsker om kommende punkter: 
 

• HOFOR og deres projekter inden for vand og spildevand i de 
kommende år. Dette punkt suppleres med orientering om 
fjernvarmeprojekter. 

 
• Tømning af molokker – en overordnet dialog om kommunikation 

med Vestforbrændingen vedr. tømning af molokkerne. 
 

• Koteletgrunde og tømning af beholdere vs skelrabet. 
 
 
 

 

Glædelig jul 
 

og 
 

Godt nytår 
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